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ACTA 

COMISSIÓ PERMANENT DEL CONSELL TURISME I CIUTAT 
 

 
Data: 12 de gener de 2022 
Hora: 18h 
Lloc: Reunió virtual per la plataforma Zoom 
 

 
Assistència: 

Presidència delegada:  
Regidor de Turisme i Indústries Creatives, Xavier Marcé  
 
Vicepresidències: 
FAVB - Federació d'Associacions de Veïns i Veïnes de Barcelona, Pere Mariné 
Fundació Barcelona Promoció, Joan Gaspart 
 
Representants d’entitats i institucions: 
ACAVE - Associació Catalana d’Agències de Viatges Especialitzades, Martí Sarrate 
Unió d’Eixos Comercials Turístics Barcelona Oberta, Núria Paricio 
Grup Articket, Maria Vilasó (Museu Picasso) 
COAMB - Col·legi d'ambientòlegs de Catalunya, Lorena Vela 
Taula d'Entitats del Tercer Sector Social de Catalunya, Roger Civit 
 
Persones expertes: 
Angel Díaz 
 
Grups municipals: 
Grup Municipal Barcelona en Comú, David Pequeño 
Grup Municipal Barcelona pel canvi, Rodrigo Martínez-García 
Grup Municipal ERC, Eduard Cuscó 
Grup Municipal JxCat, Georgina Lázaro 
Grup Municipal  PPC. Javier Barreña 
 
Tècnics Municipals 
Direcció de Turisme, Xavier Suñol 
 
Secretaria tècnica: 
Secretària, Rosa Bada 
Momentumco, Joan Casals i Manuel Mateos 
 
 
Entitats i persones excusades: 

UGT Catalunya 
Associació de Veïns Barri Gòtic 
Sarrià Sant Gervasi. Eix Comercial de Sarrià 
Sant Martí. Associació veïns Poblenou 
Maria Abellanet, persona experta 
Marien André, persona experta 
Direcció General de Turisme de Barcelona 
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Ordre del dia 

1. Aprovació de l’acta de la darrera reunió de la Comissió Permanent (13/04/2021) 

2. Informe Presidència 

3. Definició de l’Ordre del Dia de la propera reunió Plenària prevista pel 26 de gener de 
l’any 2022 

4. Torn obert de paraules 

 
 
Desenvolupament de la sessió 

1. Aprovació de l’acta de la darrera reunió de la Comissió Permanent (13/04/2021) 

Rosa Bada dona la benvinguda a les persones assistents i presenta l’ordre del dia de la reunió. 
L’acta de la darrera reunió de la Comissió Permanent (13/04/2021) s’aprova per unanimitat. 

 

2. Informe Presidència 

Xavier Marcé recorda que aquesta és la darrera reunió del primer mandat del Consell i explica 
que el proper Plenari s’ha conceptualitzat com a espai per donar la benvinguda a les noves 
persones i entitats membre, i alhora acomiadar-se d'aquelles que deixen el Consell tot 
reconeixent-los la feina feta. Lamenta no haver assolit un consens al voltant del document de 
bases elaborat l’any anterior, però considera que gran part del document sí gaudeix d’aquest 
consens, de manera que pot servir com a bon punt de partida del segon mandat. Posa en valor 
la feina feta pel Consell, especialment considerant les dificultats estructurals i conjunturals 
viscudes, algunes de les quals potser romandran i s'hauran d'afrontar en un futur. Destaca 
l’oportunitat per existeix per tal que el sector turístic abordi certs canvis i així modificar algunes 
dinàmiques. Mostra satisfacció pel fet que Barcelona lidera actualment certs debats a nivell 
internacional, tals com el futur del low cost o la consciència ecològica a l'hora de viatjar, entre 
d’altres. Comenta que Barcelona vol un model turístic sostenible, que atragui a un important 
nombre de visitants, però que existeixi un equilibri entre l’activitat turística i la vida veïnal, i 
destaca que totes les polítiques van orientades a cercar aquest equilibri. Posa èmfasi en intentar 
situar Barcelona en el lloc més alt dels rànquings, però no només en aquells quantitatius, sinó 
també en aquells més relacionats amb turisme sostenible i aspiracional. Afirma que Barcelona 
no pot renunciar a ser una ciutat oberta i amb capacitat per prestar serveis en tots els àmbits, 
com per exemple ser una ciutat clau en el sector de les startups o de l'urbanisme responsable. 
En aquest sentit, confia en la capacitat de treball, coordinació i consens entre les persones 
membres del Consell, amb l'absoluta convicció que s'està treballant en la direcció correcta per 
arribar a trobar solucions als reptes plantejats amb el màxim nivell de consens possible, essent 
conscients que es parteix  de posicionaments i visions força diferents. 

Explica que en els propers mesos hi haurà un element clau, com és l'arribada del fons Next 
Generation que han de permetre fer més sostenible el turisme a la ciutat. Exposa que aquests 
fons aniran en orientats en quatre direccions clau marcades per criteris europeus:  

i) Transferència ecològica i transformació sostenible dels elements del sector turístic de la 
ciutat. 

ii) Digitalització i tecnificació del sector. 

iii) Mobilitat i descongestió del centre de la ciutat per tal d'adequar el sistema públic de 
transport turístic. 

iv) Foment de la implicació dels barris per desenvolupar programes socioculturals per 
diversificar i descentralitzar la iconografia patrimonial de la ciutat.  

Considera que està tot perfectament diagnosticat i existeix un ampli consens entre el conjunt 
d'agents que participen d'aquest debat, i destaca que la recepció dels fons europeus aportarà 
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eficiència per avançar en aquests quatre àmbits. Comenta que, al marge dels grups de treball 
que vulgui constituir el Consell, totes les persones membre estaran convidades a participar sobre 
com es gestionen aquests fons i a rebre informació sobre aquesta qüestió. 

Finalment excusa l'absència d’última hora de Juanjo Casado. 

Joan Gaspart mostra el seu respecte per la feina feta i eficàcia del Consell en els darrers anys i 
confia que es mantingui en un futur. Comenta que s’inicia nova etapa complexa, ja que el 
creixement previst per l’any 2022 no és encara l’esperat, i instar a treballar des de la unitat per 
assolir la prosperitat desitjada en un marc de convivència l’activitat turística i el veïnat. Proposa 
presentar un breu comunicat al Plenari on es tres conceptes: unitat, convivència i prosperitat. 
Considera que són elements bàsics per poder treballar i avançar. 

Pere Mariné mostra el seu acord amb les intervencions prèvies i se suma a les ganes d’iniciar 
un nou mandat amb ganes i impuls. Valora el Consell com un espai molt valuós per la seva 
capacitat de creació i debat d'idees i propostes concretes per tal de donar resposta a les 
necessitats de la ciutat i expressa la voluntat que es reprengui l’activitat, darrerament força 
aturada degut al procés de renovació. Destaca l’esperit participatiu de la ciutat de Barcelona i 
posa com a exemple el fet de ser el primer Consell d’aquestes característiques a nivell estatal. 
Per aquesta raó, considera que cal cuidar, valorar i millorar aquest instrument. Finalment, 
comunica que deixa el seu càrrec i representativitat al Consell i s'acomiada dels membres de la 
Comissió Permanent, agraint la feina i la paciència tinguda durant tots els debats mantinguts 
durant aquest període, els quals considera enriquidors i positius per desenvolupar les tasques 
del Consell. 

Martí Sarrate agraeix les paraules dels vicepresidents, reconeixent que no és fàcil conviure amb 
tants punts de vista sobre una mateixa taula. Considera que a l'inici a les reunions faltava 
informació, per bé que és un tema en el que s’ha millorat molt, ajudant a canviar la perspectiva 
des de la qual es tracten els temes en els diferents debats. Reconeix que s'ha treballat molt en 
equip, respectant les opinions de tothom malgrat que a vegades no s'han assolit certs acords. 
Mostra satisfacció per la feina i el temps dedicat i considera que s’inicia el segon mandat amb 
uns bons fonaments. 

Núria Paricio excusa a Gabriel Jené i se suma a les paraules dels vicepresidents. Considera 
necessari fer un esforç entre tots per tal que el nou mandat sigui un espai d'apropament d'idees 
i de consens, com ja s'ha vingut fent en el passat, malgrat l’existència d’opinions contraposades, 
en tant que totes les persones membres del Consell estimen per igual la Ciutat i la consideren la 
millor del món. 

Ángel Díaz agraeix tot el treball fet en el marc del Consell les persones que deixen el seu càrrec 
i per part de la Secretaria Tècnica. Considera que els reptes actuals de Barcelona requereixen 
que des del Consell es pensi en positiu, de forma constructiva i creativa. Valora que malgrat les 
vicissituds s'ha aconseguit apropar postures i s'ha entès altres posicionaments. Finalment, 
destaca que hi ha molta feina per fer en els propers anys. 

Joan Gaspart insisteix en la proposta d'enviar al Plenari un document breu on apareguin 
desenvolupats tres conceptes clau: unitat, prosperitat i convivència. 

Xavier Marcé proposa elaborar una proposta de text en la línia del comentat i compartir-lo amb 
anterioritat per tal que pugui ser aprovat al plenari del proper 26 de gener.  

Sense cap objecció, es dona per aprovada la proposta.  

 

3. Definició de l’Ordre del Dia de la propera reunió Plenària prevista pel 26 de gener de 
l’any 2022 

Xavier Marcé presenta la proposta d’ordre del dia treballada amb la secretaria tècnica que 
consisteix en: 

1. Aprovació de l’acta de la darrera reunió del darrer Plenari (13/04/2021) 

2. Informe Presidència  
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3. Balanç 1r mandat Secretaria Tècnica 

4. Proposta Pla de treball 2n mandat 

5. Elecció càrrecs Comissió Permanent 

6. Torn obert de paraules 

Explica que el torn obert final podria anar dirigit a que les noves entitats membre proposessin 
idees i compartissin suggeriments sobre temes que consideren caldria desenvolupar al llarg del 
mandat. els anys vinents, per tal que el consell d'experts tingui una idea precisa sobre els temes 
en els quals es treballarà. Mostra el seu desig per tal que la reunió tingui un contingut caràcter 
propositiu, establint una dinàmica de continuïtat entre tot allò treballat al primer mandat i els nous 
elements a treballar en el futur. 

Sense cap objecció ni comentari per part de les persones assistents, es dona per aprovada la 
proposta. 

Pere Mariné valora positivament la presència de membres antics i nous, fet que permetrà 
intercanviar perspectives i obrir un diàleg entre passat i futur. Considera important fer una bona 
explicació de tota la feina al llarg del primer mandat. 

Rosa Bada assenteix explicant que efectivament està previst fer una explicació dels temes 
tractats al llarg dels anys de vida del Consell. Informa que la sessió se celebrarà al Monestir de 
Pedralbes de manera presencial, sempre i quan la situació sanitària ho permeti, encara que 
també es preveu facilitar l'assistència virtual a la sessió. Finalment, comenta que s'està 
organitzant una visita guiada pel monestir abans de l'acte plenari per totes aquelles persones 
que desitgin. 

Joan Gaspart insisteix en la necessitat de poder celebrar aquestes sessions de forma presencial 
i comenta que potser cal demanar un cert esforç en aquest sentit. Així mateix, recorda que es 
pot comptar amb instruments com la delegació del vot, en cas que algú no pugui participar-hi per 
motius de salut. 

 

4. Torn obert de paraules 

Nuria Paricio recorda que hi ha molts dels temes establerts inicialment al pla de treball del 
Consell que no han estat tractats durant el primer mandat. Considera que seria adequat fer 
aquesta revisió, però també deixar oberta la possibilitat de reprendre eventualment algun dels 
temes ja abordats. 

Rosa Bada assenteix i explica que aquesta és la idea: revisar la proposta de pla de treball inicial 
i en funció de les temàtiques i el seu interès en la situació actual, establir un nou pla de treball 
per aquest segon mandat. 

Sense més intervencions, es dona per conclosa la reunió.  


